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Návrh zápisu ze zasedání Akademického senátu FF UP 
dne 25. února 2015   

 
Přítomno: 18 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluven: dr. N. Špatenková, doc. L. Kysučan, doc. t. Lebeda 
 
Hosté: doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 
organizaci a rozvoj), Ing. J. Menšíková (tajemnice FF UP), doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D. (předseda AS 
UP) a další hosté dle prezenční listiny  
 
Program:  
1. Zahájení 
2. Schvalování programu zasedání 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 3. prosince 2014 
4. Přivítání nových senátorek doc. PhDr. Boženy Bednaříkové, Ph.D., a Mgr. Andrey Preissové 

Krejčí, Ph.D. 
5. Volba nové ombudsmanky – návrh Studentské komory AS FF UP byl zaslán senátorům dne 9. 

února 2015 – SK AS FF UP navrhuje Mgr. Emu Jelínkovou, Ph.D. (umístila se ve volbách na 
druhém místě) 

6. Metodika decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015, přeposlána senátorům dne 21. 
ledna 2015. Stanovisko Ekonomické komise AS FF UP byl senátorům zaslán dne 9. února 2015 
(viz i přílohy 2 a 3). 

7. Vystoupení doc. Mgr. Jiřího Langera, Ph.D., předsedy AS UP. Materiály ve věci nového 
Organizačního řádu UP, poskytnuté předsedou AS UP, doc. Mgr. Jiřím Langerem, Ph.D. (viz 
přílohy 4 až 6a) – k případnému připomínkování 

8. Dotaz doc. ing. Jaroslavy Kubátové, Ph.D., ve věci výše doplňkových nákladů v projektech SGS 
(IGA) na FF (viz i přílohu) 

9. Různé  
10. Nový termín zasedání 
11. Uzavření zasedání 
 
1. Zahájení 
Zasedání zahájil předseda prof. W. Engelbrecht.  
 
2. Schvalování programu zasedání 
 
Předseda navrhl změnu v programu jednání: Předsunou bod 7 za bod 2 
 
Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF s předsunutím bodu 7 za bod 2  
 
Přítomno 16 senátorů  pro 16   proti 0   zdržel se 0  
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 25. února 2015 s předsunutím bodu 7 za 
bod 2 
 
Přišel 1 člen
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7. Vystoupení doc. Mgr. Jiřího Langera, Ph.D., předsedy AS UP.  
 
Předseda AS UP doporučil dopředu zkonzultovat s Legislativní komisí UP či s předsedou AS UP 
předkládané změny či úpravy fakultních norem a předpisů a delegovat zmocněnce za fakultu, který 
může odsouhlasovat drobné změny v těchto dokumentech. 
 
Přišel 1 člen 
 
Předsedou AS UP byl zaslán nový Organizační řád UP s příslušnou důvodovou zprávou a verzí s 
vyznačenými změnami oproti současnému stavu. Přesto, že Organizační řád UP není potřeba 
projednávat na fakultách a na úrovni děkanů, považuje předseda AS UP za vhodné tyto materiály 
dát k dispozici a případnému připomínkování. Připomínky je možno zaslat nejpozději do 28. 2. 
2015 na adresu sekretariátu AS UP (marketa.perinova@upol.cz). 
 
Předsedu AS UP inspirovalo vycházení Sdělení děkana FF a navrhl vydávání magazínu/občasníku 
pro akademickou obec o dění v akademických senátech.  
 
Mgr. V. Duda: Během jednoho měsíce budou zprovozněny webové stránky AS FF. 
Doc. J. Langer: Možnost propojení s AS UP. 
 
Předseda AS UP nemá informace o ukončení studia studentů. Požádal zvážení novelizace 
Jednacího řádu (Přechody mezi studii z Bc na Mgr.) 
 
Předseda AS UP požádal o informaci, kdy bude předložen Statut FF UP ke schválení v AS UP. 
Mgr. O. Molnár: Statut bude předložen v nejbližších dnech. Půjde o zcela nový dokument. Nejdříve 
bude předloženo Legislativní komisi UP, poté AS FF UP.  
 
Předseda AS UP informoval, že dne 12. 3. 2015 by měly jít na fakulty podklady pro schválení 
fakultního rozpočtu na rok 2015. Prosí o schválení fakultního rozpočtu nejpozději do 10. 4. 2015. 
 
AS FF UP bere informace na vědomí. 
 
 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 3. prosince 2014 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 3. prosince 2014. 
 
Přítomno 18 senátorů  pro 18    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 3. prosince 2014. 
 
 
4. Přivítání nových senátorek doc. PhDr. Boženy Bednaříkové, Ph.D., a Mgr. Andrey Preissové 
Krejčí, Ph.D. 
 
Předseda zdůvodnil odstoupení senátorů (prof. J. Macháček k 1. 1. 2015 a doc. E. Droberjár 
k 1. 2. 2015) a přivítal nové senátorky doc. PhDr. Boženu Bednaříkovou, Ph.D., a Mgr. Andreu 
Preissovou Krejčí, Ph.D. 
 
AS FF UP bere informace na vědomí. 
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5. Volba nové ombudsmanky – návrh Studentské komory AS FF UP byl zaslán senátorům dne 
9. února 2015 – SK AS FF UP navrhuje Mgr. Emu Jelínkovou, Ph.D. (umístila se ve volbách na 
druhém místě) 
 
Studentská komora AS FF se na své schůzi shodla, že se bude řídit první ombudsmanskou volbou a 
kandidaturu navrhuje paní Mgr. Emě Jelínkové, Ph.D. z katedry anglistiky a amerikanistiky, která se 
ve volbách umístila na druhém místě. S paní dr. M. Jelínkovou SK hovořila a ta návrh přijala a dne 
10. 2. 2015 se sešla s celou SK i s bývalou ombudsmankou dr. A. Preissovou Krejčí. 
 
Dr. A. Preissová Krejčí: Navrhla zahrnout funkci ombudsmana do Statutu FF UP 
Mgr. O. Molnár, děkan: Zahrnutí funkce ombudsmana do Statutu FF UP by ohrozilo schválení 
Statutu FF UP na AS UP. Doc. J. Langer: Potvrzuje, že by opravdu mohlo dojít k ohrožení schválení 
Statutu FF. Mgr. O. Molnár: Doporučuje zachovat funkci ombudsmana ve Směrnici děkana FF. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF schvaluje, aby na tomto zasedání AS proběhla volba dočasného 
ombudsmana.  
 
Přítomno 18 senátorů  pro 4    proti 13   zdržel se 1 
Usnesení č. 3: AS FF neschvaluje, aby na tomto zasedání AS proběhla volba dočasného 
ombudsmana.  
 
Doc. J. Stejskal navrhl hlasovat o volbě ombudsmanky per rollam do 2 týdnů tak, aby se mohli 
vyjádřit všichni senátoři. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF schvaluje, aby proběhlo hlasování per rollam do 2 týdnů.  
 
Přítomno 18 senátorů  pro 15    proti 0    zdržel se 3 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje, aby proběhlo hlasování per rollam do 2 týdnů. 
 
Bc. V. Tichák: Senátorům bude zaslán medailon dr. E. Jelínkové. 
 
 
6. Metodika decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015, přeposlána senátorům dne 
21. ledna 2015. Stanovisko Ekonomické komise AS FF UP byl senátorům zaslán dne 9. února 2015 
(viz i přílohy 2 a 3). 
 
Ekonomická komise AS FF nový návrh pečlivě projednala a opakovaně diskutovala s děkanem FF o 
možných variantách. EK konstatuje, že děkan FF vyšel ve formulaci předloženého návrhu v ústrety 
představám EK, a na jednáních, jichž se účastnili všichni členové EK, zodpověděl dotazy členů EK a 
dostatečně vysvětlil svůj návrh. 
EK konstatuje, že návrh směřuje ke kýžené stabilizaci rozpočtů kateder a vedle solidárních aspektů 
obsahuje i dostatečný prostor k rozvoji jednotlivých kateder. EK se shodla na doporučujícím 
stanovisku pro zasedání AS FF (25. 2. 2015). EK tedy doporučuje AS FF, aby na svém zasedání dne 
25. 2. 2015 schválil Základní pravidla pro přerozdělení financí na Filozofické fakultě Univerzity 
Palackého v Olomouci tak, jak byla předložena. Toto stanovisko bylo přijato všemi členy EK AS FF. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF UP schvaluje Metodiku decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 
2015. 
 
Přítomno 18 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 1 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje Metodiku decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015. 
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8. Dotaz doc. ing. Jaroslavy Kubátové, Ph.D., ve věci výše doplňkových nákladů v projektech SGS 
(IGA) na FF (viz i přílohu) 
  
Na předsedu EK AS FF se obrátila doc. J. Kubátová dopisem ze dne 20. 1. 2015 s návrhem, aby se 
AS FF zabýval otázkou výše doplňkových nákladů v projektech Studentské grantové soutěže. Podle 
směrnice rektora UP č. B3-13/7 Zásady SGS na UP patří doplňkové náklady (výdaje) mezi způsobilé 
náklady. Směrnice výši doplňkových nákladů nestanovuje. 
Dotazuje se, proč se FF rozhodla pro doplňkové náklady ve výši 20 % a k čemu jsou tyto prostředky 
ve prospěch řešitelů využity? Výstupy projektu (RIV body) musí odpovídat výši přidělených 
prostředků včetně doplňkových nákladů, které však nelze použít na badatelskou ani publikační 
činnost, nýbrž je odvést zpět fakultě. Proto se domnívá, že by do budoucna měla být výše 
doplňkových nákladů v rámci SGS přehodnocena. 
 
Ing. J. Menšíková: Zdůvodnila nutnost doplňkových (režijních) nákladů u SGS, GAČR a u ostatních 
grantů a jejich využití na FF. Odkázala na Směrnici o Full Cost a na Směrnici B3-14/6-MPK. 
Dr. M. Seitl: Doplňkové náklady jsou součástí projektů, i když nejsou pro řešitele hmatatelné. 
Mgr. O. Molnár: Finanční prostředky za body RIV se vrací zpět na katedru. 
Předseda požádal paní tajemnici o vypracování odpovědi doc. J. Kubátové. 
 
AS FF bere informace na vědomí. 
 
 
9. Různé 
Dr. A. Preissová-Krejčí: Překvapilo ji, že v AS FF není zvolena Legislativní komise.  
Doc. J. Stejskal: Na předcházejících zasedáních AS FF bylo rozhodnuto, že Legislativní komise 
nebude prozatím zvolena. 
Doc. T. Nejeschleba: Fakulty neschvalují změny v normách a univerzitních dokumentech. 
Mgr. V. Tichák: Navrhl na příštím zasedání hlasovat o zřízení Legislativní komise AS FF. 
Mgr. O. Molnár: Dokumenty se předkládají ke kontrole Právnímu oddělením UP. Probíhá unifikace 
dokumentů v rámci celé univerzity. 
 
10. Nový termín zasedání 
 
Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 1. dubna 2015 ve 13 hod v zasedací 
místnosti děkanátu FF UP.  
 
11. Uzavření zasedání 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 15,40 hod 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
V Olomouci dne 25. února 2015    

 
      prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 

     předseda AS FF UP 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 
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Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 25. 2. 2015 

 
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 25. února 2015 s předsunutím bodu 7 za bod 
2 
 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 3. prosince 2014. 
 
Usnesení č. 3: AS FF neschvaluje, aby na tomto zasedání AS proběhla volba dočasného 
ombudsmana.  
 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje, aby proběhlo hlasování per rollam do 2 týdnů. 
 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje Metodiku decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015. 
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Zápis o hlasování per rollam 
 

Od pátku 27. února 2015, 0:01 hodin do neděle 8. března 2015 12:00 hodin se uskutečnilo hlasování per 
rollam k následujícímu usnesení: 
 
Akademický senát FF UP volí za dočasnou ombudsmanku dle článku 9 směrnice děkana FF UP 
02/2014 na návrh studentské komory kandidátku Mgr. Emu Jelínkovou, Ph.D. 
 
Hlasování se zúčastnilo 21 senátorů  pro 21    proti 0   zdržel se 0 

Usnesení č. 1: Akademický senát FF UP zvolil za dočasnou ombudsmanku dle článku 9 směrnice 
děkana FF UP 02/2014 na návrh studentské komory kandidátku Mgr. Emu Jelínkovou, Ph.D. 
 
 
V Olomouci dne 9. března 2015    

 
      prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 

     předseda AS FF UP 
 


